
Príhovor Romana Podoláka
na tlačovej konferencii dňa 1.8.2012

Vážené dámy a páni,

zišli sme sa tu, aby sme ako manažment Union zdravotnej
poisťovne reagovali na materiál, schválený minulý týždeň vládou,
ktorý hovorí o pláne vlády zrušiť systém zdravotného poistenia
s viacerými poisťovňami na Slovensku a mať iba jednu zdravotnú
poisťovňu.

Máme niekoľko dôležitých informácií, ktoré by sme radi povedali
našim poistencom, občanom aj vláde Slovenskej republiky.

Union zdravotná poisťovňa tu zostáva a aj v budúcnosti chce
pôsobiť v oblasti zdravotného poistenia na Slovensku. Urobíme
všetko pre zachovanie systému zdravotného poistenia s viacerými
poisťovňami, pretože veríme, že tento systém je efektívnejší ako
systém jednej poisťovne bez konkurencie.

Naši súčasní ani budúci poistenci, ktorých získavame počas náborovej kampane, nemusia mať žiadne obavy z akýchkoľvek
komplikácií v súvislosti so snahou vlády o jednu poisťovňu. Akýkoľvek bude ďalší vývoj, o všetkých poistencov sa z hľadiska zdravotnej
starostlivosti riadne postaráme. Diskusia okolo jednej poisťovne by nemala byť pre nikoho dôvodom pre zmenu poisťovne. A ak to
niekto hovorí alebo naznačuje, či už je to Všeobecná zdravotná poisťovňa alebo vláda, považujeme to za nekalú súťaž a budeme sa
brániť. Budeme bojovať o každého poistenca a veríme, že všetci, čo si uvedomujú výhody systému zdravotného poistenia s viacerými
poisťovňami, sa k nám pridajú.

Hlavnou motiváciou je podľa tvrdenia vlády zabrániť dosahovaniu zisku zo zdravotného poistenia. K tejto otázke by sme radi povedali
tri dôležité body:

1. Zisk je dnes podľa zákona regulovaný, s myšlienkou regulácie zisku sa vieme vysporiadať a sme pripravení v tomto legislatívnom
prostredí naďalej pôsobiť.

2. Našim cieľom je čo najlepšie a čo najskôr (v ranom štádiu, aby nedošlo ku komplikáciám) vyliečiť pacienta. Aj na základe
skúseností nášho akcionára, najväčšej zdravotnej poisťovne v Holandsku, dokážeme tento proces efektívne a ekonomicky riadiť.
Podporujeme z tohto dôvodu preventívne zdravotné opatrenia. Napokon, je aj našim ekonomickým záujmom liečiť našich poistencov
čo najlepšie, najefektívnejšie a najrýchlejšie, a tak je to považujeme za správne. Možnosť primeraného zisku je motivačným faktorom

ku kvalitnej a efektívnej liečbe.

3. Sme jediná nezávislá (objektívna) poisťovňa na tomto trhu,
keďže nemáme ekonomický záujem v žiadnom zariadení
zdravotnej starostlivosti – nemocnici, poliklinike, lekárni,
v distribučnej spoločnosti. A to na rozdiel napríklad od štátu, kde
má štátna zdravotná poisťovňa aj nemocnice jedného majiteľa.
Sme mimoriadne výkonní v systéme revíznej činnosti –
v odhaľovaní podvodných faktúr, a to o 37% nad priemerom trhu.

Ak sa rozprávame o prínosoch systému zdravotného poistenia
s viacerými poisťovňami, najlepším ukazovateľom je štatistika
pacientov čakajúcich na poskytnutie zdravotnej starostlivosti. Kým
štátna poisťovňa má ku koncu roka 2011 až 7 624 poistencov na
zozname čakajúcich, Union ich má len 77.

Prepočítané v pomere k poistnému kmeňu tak v štátnej poisťovni
čaká 11-násobne viac pacientov ako v našej poisťovni. Ďalšími
príkladom nášho prístupu je to, že pomáhame našim poistencom

predchádzať nadmernému používaniu antibiotík vďaka vyšetreniu CRP a poskytujeme im širokú škálu preventívnych prehliadok
a očkovaní. Union bola napríklad prvou poisťovňou, ktorá poskytla najmenším poistencom a ich rodičom monitor pre predchádzanie
syndrómu náhleho úmrtia novorodencov.

V centre nášho záujmu je najrýchlejšie a najefektívnejšie vyliečený poistenec, v systéme zdravotníctva nemáme iné záujmy.
Demografický vývoj pre najbližšie roky bude klásť mimoriadne nároky na sociálny a zdravotný systém. Preto by sme chceli skôr
odkázať vláde: radšej sa venujme spoločne zlepšovaniu zdravotného stavu slovenských občanov ako násilnému spájaniu poisťovní.
My sme sa s našimi skúsenosťami pripravení sa na zlepšovaní zdravotného stavu obyvateľom Slovenska podieľať.
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